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Binnen de vaste commissie voor Economische Zaken hebben enkele 
fracties de behoefte een aantal vragen en opmerkingen voor te leggen aan 
de Minister van Economische Zaken en de Staatssecretaris van Onderwijs, 
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26–27 september 2013 zal plaatsvinden. De volledige agenda is 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen van de leden van de VVD-fractie 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de agenda en stukken voor het schriftelijk overleg over de Raad voor 
Concurrentievermogen van 26 en 27 september a.s. Zij hebben hierbij een 
aantal vragen. 

Raad voor Concurrentievermogen d.d. 26–27 september 

De leden van de VVD-fractie lezen dat het voorzitterschap de discussie in 
de Raad ten aanzien van de voorbereiding op de Europese Raad van 
regeringsleiders van 24–25 oktober 2013 vooral wil richten op de vraag 
hoe het concurrentievermogen van het midden- en kleinbedrijf (MKB) 
gestimuleerd kan worden. Wat betreft deze leden is dat een bijzonder 
goed idee; het MKB is verantwoordelijk voor het grootste deel van de 
werkgelegenheid in het bedrijfsleven, de motor van onze economie en 
heeft het momenteel moeilijk. In dit kader zal er onder meer worden 
gesproken over de nog altijd disproportionele eisen die worden gesteld 
aan grensoverschrijdende dienstverleners in andere lidstaten. Heeft de 
Minister een lijst klaarliggen met meest storende disproportionele eisen? 
Gaat hij die in de Raad ter sprake brengen? 
De VVD-fractieleden lezen dat er tijdens het onderzoeks- en innovatiedeel 
onder meer zal worden gesproken over de Europese Onderzoeksruimte 
(ERA) in 2014. De Europese Commissie zal over de voortgang die hiermee 
in Europa is geboekt rapporteren. De leden van de VVD-fractie onder-
schrijven de inzet van de Minister om de verdere ontwikkeling van de ERA 
te bevorderen en de barrières die het vrije verkeer van kennis, onder-
zoekers en technologie tussen de lidstaten belemmeren weg te nemen. De 
Minister schrijft in relatie hiermee dat Nederland op het terrein van open 
access graag een actieve rol wil spelen in Europa. Welke acties gaat de 
Minister op dit terrein ondernemen? Hoe gaat open access gestimuleerd 
worden? Kan dit als een eis worden gesteld binnen Horizon2020? Welke 
lidstaten zijn nog meer voorstander van open access? Is de Minister met 
hen in gesprek, zo vragen de leden van de VVD-fractie. 

Fiche: Mededeling actieplan voor een concurrerende en duurzame 
staalindustrie in Europa 

In juni 2013 publiceerde de Europese Commissie een actieplan voor de 
staalindustrie in de Europese Unie (EU). De staalindustrie is van groot 
belang voor veel industriële sectoren die staal afnemen, zoals de 
automobielindustrie, de bouw, en elektronica. De EU is op dit moment de 
tweede staalproducent ter wereld, na China. De Europese Commissie 
meent daarom nadrukkelijk dat er een toekomst is voor staalproductie in 
Europa. De leden van de VVD-fractie sluiten zich hier volmondig bij aan. 
Voor de Nederlandse staalindustrie zijn met name de energieprijzen een 

2



stevige kostenpost. Die maken de concurrentie met andere werelddelen 
zwaar. Nederlandse bedrijven ondervinden echter op dit moment ook een 
concurrentienadeel ten opzichte van Duitse concurrenten, omdat die 
aanzienlijk lagere nettarieven betalen. Bij een bedrijf als Aldel in Delfzijl 
weten ze daar alles van. De Minister werkt aan een regeling voor het 
verlagen van de transportkosten voor energie-intensieve bedrijven met 
50%, maar Duitsland werkt aan een nieuwe netkostenregeling voor 
grootverbruikers die uitgaat van 80% tot 90% korting. De leden van de 
VVD-fractie vragen dus of dit genoeg is? Daarnaast neemt het prijsverschil 
van energieprijzen tussen Duitsland en Nederland, in voor Nederland 
nadelige zin, toe. Dit vooral als gevolg van de toename aan gesubsidi-
eerde hernieuwbare energie in Duitsland, zo schreef de Minister in zijn 
Kamerbrief over energieprijzen van 2 juli 2013 (Kamerstuk 32 813, nr. 54). 
De Minister pakt dit aan via zijn inzet op prijsconvergentie en een gelijk 
speelveld door marktkoppeling en afstemming van subsidiemecha-
nismen. Kan de Minister een overzicht geven van de actuele stand van 
zaken van alle maatregelen en acties op dit gebied? 
Verder heeft de Europese Commissie onlangs aangekondigd om het 
aantal gratis emissierechten, dat aan de industrie wordt uitgekeerd, terug 
te schroeven, de zogenoemde cross sectoral correction factor. Door deze 
generieke maatregel worden bedrijven over een kam geschoren, terwijl 
het uitgangspunt was om de best presterende bedrijven te ontzien. Graag 
vragen de VVD-fractieleden de Minister wat hij vindt van dit besluit, zeker 
in deze periode waarin de Europese economie lijdt onder de economische 
crisis. Had de Europese Commissie de bevoegdheid om het besluit uit te 
stellen? Zo nee, waarom niet? 
De Nederlandse energie-intensieve industrie kent een significant risico op 
«carbon leakage» en heeft daarom, conform de richtlijn, gratis emissie-
rechten. De VVD-fractieleden vragen de Minister of hij kan aangeven wat 
dit besluit voor hen zal betekenen om hun concurrentievermogen op peil 
te houden. Kan de Minister in zijn beantwoording de effecten van de 
maatregel op het concurrentievermogen van de afzonderlijke sectoren 
toelichten? Indien deze effecten negatief uitpakken voor het concurrentie-
vermogen van de Nederlandse energie-intensieve industrie, welke 
maatregelen zijn er op Europees en op nationaal niveau voor handen om 
het concurrentievermogen van deze sectoren niet verder te doen 
verslechteren en te zorgen dat recht blijft worden gedaan aan het feit dat 
deze bedrijven beschermd moeten worden tegen internationale concur-
renten die niet te maken hebben met stringent lokaal klimaatbeleid? 

Fiche: richtlijn en mededeling elektronische facturering en aanbesteding 
overheidsopdrachten 

De leden van de VVD-fractie lezen dat de Europese Commissie een 
richtlijn voorstelt inzake elektronische facturering (e-facturering) bij 
overheidsopdrachten. Hierin wordt voorgesteld om overheden te 
verplichten om e-facturen te kunnen ontvangen. Dit maakt het voor 
bedrijven aantrekkelijker om te gaan e-factureren en daarmee kosten te 
verlagen en stimuleert daarmee ook het tussen bedrijven onderling 
e-factureren. Ook overheden kunnen door e-factureren besparingswinst 
boeken. Wat de VVD-fractieleden betreft kan er dus niet gauw genoeg 
worden begonnen met verplicht e-factureren. Zij vragen de Minister 
wanneer hij verwacht dat dit Europees verplicht is? Kan hij een inschatting 
geven van de efficiëntiewinsten bij overheden en bedrijfsleven? 
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Fiche: Mededeling over follow-up van mkb-raadpleging over 
EU-regelgeving 

De VVD-fractieleden zijn zeer verheugd dat de Europese Commissie de 
eigen regelgeving onder de loep neemt en het MKB vraagt naar de 
knelpunten die het daarmee ervaart. De Europese Commissie kondigt aan 
in de herfst over de voortgang te rapporteren in het kader van het bredere 
Europese programma ter vermindering van administratieve lasten, 
Regulatory Fitness (Refit). Graag willen deze leden concrete actie en zij 
vrezen dat dit, gezien de Brusselse bureaucratie en veelheid aan belangen 
en overlegstructuren, lang op zich zal laten wachten. Deze leden stellen 
daarom voor dat de Minister de Europese Commissie daarbij een handje 
helpt en zelf met concrete actiepunten de Commissie aan het werk zet. 
Heeft de Minister al een lijst klaar liggen met actiepunten? Welke punten 
staan daar op? 

Fiche: Richtlijn privaatrechtelijke handhaving van het mededingingsrecht 

De VVD-fractieleden onderschrijven de inzet en het standpunt van de 
Minister in dezen. Wel vragen welke uitkomst de Minister voor ogen 
heeft? Met welke inzet wil hij dat bereiken? Graag ontvangen de leden van 
de VVD-fractie op voorgaande een toelichting. 

Vragen van de leden van de PvdA-fractie 

De leden van de PvdA-fractie hebben kennisgenomen van de stukken met 
betrekking tot de Raad voor Concurrentievermogen. Zij hebben daarover 
de volgende vragen en opmerkingen. 
Zo vragen deze leden waarop de veronderstelling van de Europese 
Commissie is gebaseerd dat met het verder implementeren van de 
Dienstenrichtlijn, 330 miljard euro aan extra bruto binnenlands product 
(bbp) kan worden gegenereerd. Is de richtlijn dan nu nog niet volledig 
geïmplementeerd? 
Waarom is het convergentieproces op het gebied van innovatief presteren 
tussen de lidstaten afgenomen? 
Voorts vragen deze leden waarom er, wat betreft de Defensie-industrie, 
nog altijd geen open en transparante interne markt is waar bedrijven uit 
alle Europese lidstaten gelijke kansen hebben? 

Industrie en interne markt 

Het kabinet schrijft in haar verslag dat tijdens de Informele Concurren-
tieraad in Vilnius, de Europese Commissie en een aantal lidstaten hun 
interesse toonden in de Nederlandse KAR – methode (Kostengestuurde 
Aanpak Regeldruk). De leden van de fractie van de PvdA vinden dit 
positief en zijn verheugd dat Nederland is uitgenodigd om de 
KAR-methode te presenteren aan het SME Envoy netwerk. De leden van 
de PvdA-fractie vragen of Nederland ook voor haar interessante adviezen 
van andere lidstaten en de Commissie heeft ontvangen? Zo ja, welke 
waren dit en welke acht het kabinet interessant om nader te onderzoeken? 
De leden van de PvdA-fractie vragen hoe de stelling van de Europese 
Commissie, dat het «emissions trading system» (ETS) bijdraagt aan 
hogere energieprijzen en een verslechterde positie van de Europese 
staalindustrie, zich verhoudt tot de positie van Nederland dat het ETS 
versterkt moet worden? En hoe verhoudt zich dit tot het voornemen om 
de energie-intensieve industrie in Nederland te compenseren voor de 
indirecte effecten van het ETS? 
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Fiche: Mededeling over follow-up van mkb-raadpleging over 
EU-regelgeving 

De leden van de PvdA-fractie vragen hoe de raadpleging van het MKB in 
zijn werk is gegaan. Welke MKB’ers zijn benaderd, met welke vragen en 
welk percentage van de MKB’ers heeft antwoord gegeven? 
Waarom is in dit stadium nog niet duidelijk wat de daadwerkelijke impact 
zal zijn voor het MKB op de regeldruk? 
Tevens vragen deze leden wat verstaan moet worden onder een 
vrijstelling van het MKB van de Dataprotectieverordening. Betekent dit dat 
deze verordening niet zou gelden voor het MKB? 
Hoe verhoudt de richtlijn beroepskwalificaties zich tot de Diensten-
richtlijn? Is er overlap tussen deze twee richtlijnen? Waarom doet de 
Europese Commissie geen voorstellen om te komen tot lagere nalevings-
kosten? 

De leden van de PvdA-fractie fractie achten het van groot belang dat de 
positie van MKB’ers in het debat een centrale rol inneemt: MKB’ers zijn 
een belangrijke motor voor economische groei in Europa. De leden van de 
fractie van de PvdA vragen het kabinet welke concrete plannen de 
Europese Commissie naar verwachting zal introduceren, en op welke 
termijn besluitvorming is voorzien. 
Tevens vragen de leden van de PvdA fractie wat de inbreng van 
Nederland zal zijn ten aanzien van het verbeteren van mogelijkheden voor 
het MKB om kapitaal aan te trekken. Welke wet- en regelgeving typeert het 
kabinet als onnodig? Welke voorstellen zal het kabinet doen om de 
belemmeringen, die MKB’ers ondervinden bij toetreding tot nieuwe 
markten, te verlichten? 

Fiche: Mededeling actieplan voor een concurrerende en duurzame 
staalindustrie in Europa 

De EU produceert als grote staalproducent 177 miljoen ton staal per jaar. 
Tegen 2025 zou de mondiale vraag volgens de OESO stijgen naar 
2,3 miljard ton staal. Betekent dit dat de problemen van de staalindustrie, 
waaronder Aldel, tijdelijk van aard zijn? De Europese Commissie wil 
negatieve grensoverschrijdende effecten voorkomen als het gaat om de 
interne energiemarkt. Welke concrete maatregelen voorziet de Europese 
Commissie als het gaat om het creëren van een gelijk speelveld? 

Fiche: richtlijn en mededeling elektronische facturering en aanbesteding 
overheidsopdrachten 

De leden van de PvdA-fractie vragen wanneer het Europees normalisatie-
instituut met een voorstel voor een nieuwe norm voor e-facturering zal 
komen? Zullen de huidige Nederlandse overheidsfacturen hier onder 
vallen? 

Onderzoek 

De PvdA-fractieleden zijn van mening dat de zogenaamde Artikel 185 
initiatieven goed passen bij het topsectorenbeleid. Zij zijn dan ook 
voorstander van een sterke Nederlandse inzet en betrokkenheid bij deze 
programma’s. Volgens het kabinet zijn deze programma’s ook van belang 
voor Nederlandse stakeholders, en zijn zij stevig gepositioneerd in alle 
(lopende) programma’s. De leden van de PvdA-fractie vragen het kabinet 
dit toe te lichten. Om welke programma’s en welke stakeholders gaat het 
en wat zijn de (verwachte) resultaten van de genoemde «stevige 
inbedding»? 
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Innovatie Unie en de Europese Onderzoeksruimte 

De leden van de fractie van de PvdA vragen op basis van welke criteria het 
kabinet een oordeel zal vellen over de vraag of de door de Commissie 
voorgestelde Innovatie-indicator een goed beeld geeft van verschillen in 
innovatie-output van economieën. 
De leden van de PvdA-fractie hechten aan verdere ontwikkeling van de 
Europese Onderzoeksruimte en het wegnemen van barrières die het vrije 
verkeer van kennis, onderzoekers en technologie tussen de lidstaten 
belemmeren. Deze leden vinden, net als het kabinet, dat optimaal gebruik 
gemaakt moet kunnen worden van de in Europa beschikbare middelen en 
het niveau van onderzoek en de groei in Europa kan worden bevorderd. 
De leden van de PvdA-fractie vragen hoe het kabinet hieraan, op 
verschillende terreinen, voornemens is een bijdrage te leveren. 

Vragen van de leden van de SP-fractie 

De leden van de SP-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen van 
de geannoteerde agenda Raad voor het Concurrentievermogen van 26 en 
27 september en hebben enkele specifieke vragen met betrekking tot de 
agenda en de aanvullende stukken. 

De leden van de SP-fractie zouden graag van de Minister vernemen welke 
concrete plannen op het gebied van het MKB door de Europese 
Commissie ter sprake zullen komen en op welke termijn over deze 
plannen besluitvorming zal plaatsvinden. 

Nederland pleit voor urgente actie om het volle potentieel van de 
dienstenrichtlijn te benutten door onder andere het invoeren van een 
proportionaliteitstest. De leden van de SP-fractie zouden graag vernemen 
wie de beoordeling en controle van een dergelijke test gaat uitvoeren? 

Deze leden vragen hoe de Mededeling «Naar een meer competitieve en 
efficiënte defensie- en veiligheidssector» zich verhoudt tot een niet 
geharmoniseerd wapenexportbeleid in Europa? 

De leden van de SP-fractie zijn verbaasd over de reactie van de Minister 
op de Staalagenda van Tata Steel. Waarom gaat de Minister niet concreet 
in op de voorstellen van dit bedrijf? 

Deze leden vinden het «Actieplan voor de staalsector» een eerste stap in 
de goede richting. Het is vooral cruciaal dat de Europese staalindustrie 
innovatiever en efficiënter wordt op het gebied van energieverbruik. 
Nederland kan daar een centrale rol spelen door het voortzetten van het 
Hlsarna proefproject in IJmuiden. In potentie kan met dit project een 
efficiencysprong van 20 procent worden behaald. Graag vernemen de 
leden van de SP-fractie de visie van de Minister over de voortgang in de 
acties om de volgende fase van dit project onderdeel te maken van het 
EU-actieplan staal. 

De leden van de SP-fractie zijn van mening dat de metallurgische industrie 
voor de Nederlandse economie van onschatbare waarde is. Deze industrie 
heeft een groot innovatief vermogen en zorgt voor veel werkgelegenheid. 
De leden van de SP-fractie constateren dat er in Europa een ongelijk 
speelveld is op het gebied van energiebeleid voor grootverbruikers. Zelfs 
de verschillen tussen het Nederlandse en Duitse beleid zijn substantieel. 
Deze leden vinden dit zeer onwenselijk. Daarom vragen zij de Minister dan 
ook prioriteit te geven aan het afstemmen van dit beleid, zodat er tussen 
Nederland en Duitsland een gelijk speelveld ontstaat, waarbij energie-
efficiency en verduurzaming gekoppeld worden aan gemeenschappelijk 
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industriebeleid. Tot die tijd vragen de leden van de SP-fractie de Minister 
om te verzekeren dat de kostenstructuur voor Nederlandse industriële 
bedrijven beter in de pas loopt met onze buurlanden, met name Duitsland. 

Ook zijn de leden van de SP-fractie van mening dat de regering in overleg 
met Tata Steel moet komen tot een regeling op maat betreffende het 
systeemdienstentarief. Het CO-gas dat bij de productie bij Tata Steel 
vrijkomt wordt getransporteerd naar de naastliggende energiecentrale die 
dit gas omzet in elektriciteit. Dit wordt vervolgens terug geleverd aan Tata 
Steel. Daarnaast heeft Tata Steel op het terrein een eigen energiecentrale 
die indien nodig kan worden opgestart om energie op te wekken. Dit 
samen zorgt er voor dat Tata Steel in principe een gesloten eigen systeem 
heeft voor haar energiebehoefte. Dat rechtvaardigt een aangepaste 
regeling voor het volledige systeemdienstentarief. 

Een ander probleem waarmee de staalsector, maar ook andere energie-
intensieve industrieën geconfronteerd worden, zijn de mondiale concur-
rentie effecten van het Europese emissiehandelssysteem voor broeikas-
gassen (ETS). Import van (half)producten van buiten de EU wordt zonder 
flankerend beleid door het ETS aangemoedigd, waardoor de Europese 
industrie in de problemen komt. De beste oplossing zou zijn: opschaling 
van het ETS naar mondiale schaal. De leden van de SP-fractie vinden 
echter dat, zolang dit nog niet gelukt is, Europa maatregelen moet nemen 
tegen deze concurrentievervalsing, bijvoorbeeld door de invoering van 
een Europese «cross border tax adjustment» voor energie-intensieve 
producten. Deelt de Minister de mening dat het aan de grens afrekenen 
van de hoeveelheid CO2 die bij de productie is vrijgekomen, landen zal 
stimuleren deel te nemen aan het ETS-systeem? 

Vragen van de leden van de CDA-fractie 

De leden van de CDA-fractie hebben enkele vragen met betrekking tot de 
Raad van Concurrentievermogen op 26 en 27 september 2013. Deze leden 
vragen of het kabinet de belemmerende regelgeving van het MKB aan de 
orde stelt, met als doel deze belemmeringen snel weg te nemen? Kan het 
kabinet de Kamer informeren over welke maatregelen andere lidstaten 
nemen om de kredietvoorziening aan het MKB te verbeteren? 
Tevens vragen de leden van de CDA-fractie welke voorstellen Nederland 
met Zweden inbrengt als het gaat om grensoverschrijdende problemen bij 
dienstverlening in andere lidstaten. Komt het kabinet met voorstellen om 
hier scherper op te controleren? Is hierbij specifiek aandacht voor het 
MKB? 
Tot slot vragen deze leden op welke wijze het kabinet MKB, in het kader 
van internationalisering, een plek geven wil bij de Horzion2020 strategie. 

Vragen van de leden van de D66-fractie 

De leden van de D66-fractie hebben de volgende vragen en opmerkingen 
met betrekking tot de Raad voor Concurrentievermogen op 26 en 
27 september 2013. 

Industrie en Interne Markt 

De leden van de D66-fractie constateren dat vooral de positie van het MKB 
op een flink aantal punten zorgelijk is. Er wordt dan ook gesteld dat zowel 
MKB’ers, ondernemers en dienstverleners nog altijd veel belemmeringen 
ondervinden bij het opereren over de grens. Ondanks deze zorgelijke 
constateringen zien deze leden van de Minister geen concrete voorstellen 
ter verbetering. De leden van de D66-fractie vragen de Minister dan ook 
toe te lichten wat hij tijdens de Raad zal aandragen om hier verbetering in 
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aan te brengen. Kan de Minister daarbij ook toelichten welke plannen de 
Europese Commissie heeft op dit punt en hoe hij deze beoordeelt? 
Daarnaast constateren de genoemde leden dat de Nederlandse positie 
afwijkt van een aantal andere landen binnen de EU als het gaat om 
toeleveringsketens in het industriebeleid. Kan de Minister toelichten hoe 
de krachtsverhoudingen op dit punt liggen als alle lidstaten in 
beschouwing worden genomen, welke landen de positie van Nederland 
steunen en hoe haalbaar het wordt geacht dat de toegang tot interna-
tionale toeleveringsketens inderdaad wordt verbeterd? 

Innovatie Unie 

De leden van de D66-fractie constateren dat de totale publieke uitgaven 
van de 27 lidstaten voor Research & Development (R&D) teruglopen en 
dat het convergentieproces op het gebied van innovatief presteren tussen 
de lidstaten is stilgevallen. Ook blijkt uit de «Innovation Union Scoreboard 
2013» dat de EU ten opzichte van Zuid-Korea niet inloopt, maar verder 
achterop raakt. De genoemde leden vragen de Minister toe te lichten 
welke maatregelen worden voorgesteld om deze negatieve ontwikke-
lingen tegen te gaan. 
Uit de «Innovation Union Scoreboard 2013» blijkt eveneens dat de 
Nederlandse export van kennisintensieve diensten in een jaar tijd met 7% 
is afgenomen. Op welke manier wil de Minister hier verbetering in aan 
brengen? 

Informele Raad voor Concurrentievermogen 22 tot en met 24 juli, Vilnius 

De leden van de D66-fractie constateren dat tijdens de informele Raad 
voor Concurrentievermogen in Vilnius door vicevoorzitter van de 
Europese Commissie Antonio Tajani werd onderstreept dat (de 
mogelijkheid tot) het oprichten van een bedrijf moet worden vereen-
voudigd. De genoemde leden vragen of de Minister ook deze mening is 
toegedaan, en zo ja, waarom dan de startersboete is ingevoerd? 

Fiche: Mededeling actieplan voor een concurrerende en duurzame 
staalindustrie in Europa 

De leden van de D66-fractie vragen de Minister in het kader van het 
«Fiche: Mededeling actieplan voor een concurrerende en duurzame 
staalindustrie in Europa» toe te lichten welke mogelijkheden ter bevor-
dering van de circulaire economie, waar het kabinet naar zegt te streven, 
er zijn? Deze leden constateren dat er wordt gesteld dat versterking van 
het concurrentievermogen van de staalindustrie onder andere kan worden 
bereikt door beleid dat zich richt op het verbeteren van de duurzaamheid 
binnen deze sector. Welke concrete voorstellen heeft de Minister voor 
verbetering van de duurzaamheid, zo vragen deze leden. Ook constateren 
de leden van de D66-fractie dat er wordt vermeld dat Nederland het 
innovatiepartnerschap voor grondstoffen steunt. Is de Minister naast de 
steun ook voornemens om een actieve bijdrage te leveren aan dit 
innovatiepartnerschap en kan deze keuze worden toegelicht? Ook merken 
de genoemde leden op dat het van belang wordt geacht dat hernieuwbare 
energie zo nel mogelijk op eigen kracht gaat concurreren met fossiele 
energie. Kan de Minister in dit verband toelichten waarom het Neder-
landse kabinet voornemens is de kolenbelasting af te schaffen en kan 
daarbij worden verduidelijkt wat het verwachte effect is van deze 
afschaffing op het aanbod van hernieuwbare en fossiele energie? 
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Fiche: Mededeling over follow-up van mkb-raadpleging over 
EU-regelgeving 

De leden van de D66-fractie constateren dat het kabinet van mening is dat 
de Europese Commissie te weinig aandacht heeft voor het aspect van 
nalevingskosten van de EU-regelgeving voor bedrijven. De genoemde 
leden vragen de Minister daarom op welke manier hij dit aspect meer 
naar voren wil brengen en hoe hij van plan is de Europese Commissie er 
toe te bewegen hier meer aandacht voor te hebben? 

Fiche: richtlijn en mededeling elektronische facturering en aanbesteding 
overheidsopdrachten 

De leden van de D66-fractie zijn net als het kabinet positief over het 
e-factureren en de economische en milieuvoordelen hiervan. Gezien de 
verwachte voordelen, vragen deze leden de Minister om toe te lichten hoe 
lang het nog zal duren alvorens er daadwerkelijk een richtlijn is, en welke 
mogelijkheden er zijn om dit proces te versnellen? Deze leden vragen of 
de Nederlandse Digipoort als voorbeeld kan dienen, en of de Minister 
bereid is de best practices uit Nederland te delen met de Europese 
Commissie? 

II Antwoord van de Minister van Economische Zaken en de 
Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap  

III Volledige agenda  

Brief regering – Minister van Economische Zaken, H.G.J. Kamp – 
13 september 2013. Geannoteerde Agenda van de Raad voor Concurren-
tievermogen van 26 en 27 september 2013 (2013Z17420) 

Brief regering – Minister van Economische Zaken, H.G.J. Kamp – 24 juni 
2013. Verslag van de Telecomraad van 6 juni 2013 (21 501-33, nr. 427) 

Brief regering – Minister van Economische Zaken, H.G.J. Kamp – 
5 augustus 2013. Aanbieding verslag van de informele Raad voor 
Concurrentievermogen 22–24 juli in Vilnius (Litouwen) (21 501-30, nr. 314) 

Brief regering – Minister van Buitenlandse Zaken, F.C.G.M. Timmermans – 
8 juli 2013. Fiche inzake Verordening Copernicus-programma (22 112, 
nr. 1653) 

Brief regering – Minister van Buitenlandse Zaken, F.C.G.M. Timmermans – 
19 juli 2013. Fiche: Richtlijn privaatrechtelijke handhaving van het 
mededingingsrecht (22 112, nr. 1664) 

Brief regering – Minister van Buitenlandse Zaken, F.C.G.M. Timmermans – 
19 juli 2013. Fiche: Mededeling actieplan voor een concurrerende en 
duurzame staalindustrie in Europa (22 112, nr. 1665) 

Brief regering – Minister van Buitenlandse Zaken, F.C.G.M. Timmermans – 
19 juli 2013. Fiche: Mededeling over follow-up van mkb-raadpleging over 
EU-regelgeving (22 112, nr. 1667) 

Brief regering – Minister van Buitenlandse Zaken, F.C.G.M. Timmermans – 
30 augustus 2013. Fiche: richtlijn en mededeling elektronische facturering 
en aanbesteding overheidsopdrachten (22 112, nr. 1673) 
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Brief regering – Minister van Economische Zaken, H.G.J. Kamp – 
16 september 2013. Reactie op verzoek commissie over de «Staalagenda» 
van Tata Steel Nederland BV (2013Z17523)
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